
 

 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. maj 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1173 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF) 

 

Spørgsmål nr. 1173:  

” Vil ministeren kommentere henvendelse af 24. maj 2020 fra Gertrud Petersson, 

Greve om besøg på plejehjem, jf. SUU alm. del - bilag ϯ9ϰ”. 
 

Svar: 

Restriktionerne for besøg på plejehjem m.v. blev indført for at begrænse risikoen for 

smitte af en særligt sårbar gruppe. Det er fortsat vigtigt, at vi ikke får smittekæder ind 

på plejehjem, da der er tale om en sårbar gruppe, og selv med restriktionerne er 

mere end 1/3 af alle COVID-19-relaterede dødsfald sket blandt plejehjemsbeboere. 

 

Jeg har ikke mulighed for at kommentere på enkeltsager. Der er dog ikke tvivl om, at 

mange beboere og pårørende har været igennem en svær tid, hvor afsavnene har 

været store.  

 

I takt med at smitten er kommet under kontrol, er det heldigvis blevet muligt at åbne 

delvist op for samfundet, og herunder lempe restriktionerne for besøg på plejehjem.  

 

Beboere på blandt andet landets plejehjem har nu fået flere muligheder for at få be-

søg. Det er sket med en delvis genåbning, der er er fastlagt i forlængelse af regerin-

gens og Folketingets partiers poliske aftale om yderligere genåbning i fase 2. Model-

len for den delvise genåbning er blevet udarbejdet med input fra sektorpartnerskabet 

for genåbning af plejesektoren og interessenter fra både ældre-, sygehus- og psyki-

atriområderne. 
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